
 

 

1

Protokół Nr XXXIII/09 
z sesji Rady Powiatu Gostyńskiego 

odbytej dnia 24 września 2009 r. 
w sali konferencyjnej Starostwa Powiatowego w Gostyniu 

 
Ad 1) 
Przewodniczący Rady Powiatu Pan Robert Marcinkowski o godzinie 13.00 otworzył trzydziestą 

trzecią sesję Rady Powiatu Gostyńskiego. 

Przewodniczący Rady powitał radnych oraz zaproszonych gości. 

W Radzie Powiatu zasiada 19 radnych. Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada jest władna 

podejmowania uchwał, gdyż jest zachowane quorum. Podczas stwierdzania quorum na sesji 

obecnych było 17 radnych.  

Nieobecni byli Wicestarosta Pan Janusz Sikora oraz Radna Pani Elżbieta Palka. 

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

Lista zaproszonych gości stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

 

Ad. 2)  
Składanie i rozpatrywanie wniosków dotyczących porządku obrad. 
Przewodniczący Rady Pan Robert Marcinkowski przedstawił proponowany porządek obrad 

XXXIII sesji Rady Powiatu.  

 

Starosta Pan Andrzej Pospieszyński, w imieniu Zarządu Powiatu, złożył wniosek o dodanie 

do porządku obrad do pkt. 8: ,,Rozpatrzenie projektów uchwał oraz podjęcie uchwał w sprawach”, 

następujących podpunktów: 

c) udzielenia pomocy finansowej dla Gminy Borek Wlkp., 

d) udzielenia pomocy finansowej dla Gminy Gostyń, 

e) udzielenia pomocy finansowej dla Gminy Krobia, 

f) pozbawienia dotychczasowej kategorii drogi powiatowej nr 4091P na rzecz Gminy Borek 

Wlkp., 

g) wyrażenia zgody na zbycie w drodze darowizny na rzecz Gminy Borek Wlkp. nieruchomości 

położonej w Studziannie. 

Dotychczasowy punkt 8 c) ,,Rozpatrzenie projektu uchwały oraz podjęcie uchwały w sprawie 

zmian w budżecie powiatu na 2009 r.” otrzymał oznaczenie jako pkt. 8 h).” 

Uzasadniając powyższą zmianę Starosta poinformował, że pierwsze trzy uchwały dotyczą pomocy 

finansowej w związku z tym, że poszczególne gminy będą ubiegać się o dofinansowanie w ramach 

„Narodowego Programu Przebudowy Dróg Lokalnych 2008- 2011”. Aby znaleźć się wysoko 

na liście rankingowej należy wykazać współpracę z innymi samorządami przy realizacji zadania. 
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Poszczególne gminy w tym samym czasie podejmują również uchwały o udzieleniu pomocy 

finansowej dla Powiatu Gostyńskiego.  

Uchwały wymienione w pkt 8 f i g dotyczą drogi do żwirowni położonej na terenie miejscowości 

Studzianna i sąsiednich wsi. Droga ta podzielona jest na dwie części. Jedną z nich jest droga 

powiatowa, która w poprzedniej kadencji została wyremontowana. Drugą część stanowi droga, 

która w tej chwili nie ma jeszcze charakteru drogi publicznej. Jest to obecnie działka Skarbu 

Państwa. Po wielu rozmowach dotyczących remontu drogi oraz podjęciu w ubiegłym roku uchwały 

zobowiązującej Powiat Gostyński do udzielenia pomocy finansowej Gminie Borek Wlkp. na jej 

remont, a także po długotrwałej procedurze komunalizacji drogi, która nie jest jeszcze zakończona, 

pojawiła się możliwość, że Gmina Borek Wlkp. otrzyma od Skarbu Państwa drogę w formie 

darowizny. Gmina Borek Wlkp. postawiła warunek, że przejmie część należącą do Skarbu 

Państwa, jeżeli Powiat Gostyński przekaże jej odcinek drogi powiatowej, który stanowi całość 

dojazdu do żwirowni. Omawiana sprawa jest również przedmiotem obrad na dzisiejszej Sesji Rady 

Gminy w Borku Wlkp. Starosta Pan Andrzej Pospieszyński poinformował także, że ostatni odcinek 

drogi, przy którym położonych jest kilka posesji, jest użytkowany w dużej części przez 

przedsiębiorców wydobywających żwir na dużych żwirowniach położonych na terenie Powiatu 

Gostyńskiego, jak i sąsiedniej Gminy Dolsk. Jest to jedyna droga dojazdowa. Przedsiębiorcy 

ostatecznie zgodzili się dofinansować remont tej drogi. Inwestorem i wykonawcą całości byłaby 

Gmina Borek Wlkp. z udziałem środków finansowych Powiatu Gostyńskiego, które zadeklarowane 

były już wcześniej, jak i ze środków firm, które w największym stopniu użytkują tą drogę. 

 

Wniosek Zarządu Powiatu w sprawie dodania do porządku obrad pkt. 8 c) „Rozpatrzenie 

projektu uchwały i podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Gminy 
Borek Wlkp.” został przyjęty w wyniku głosowania- 17 głosów „za”.  
 
Wniosek Zarządu Powiatu w sprawie dodania do porządku obrad pkt. 8 d) „Rozpatrzenie 
projektu uchwały i podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Gminy 
Gostyń” został przyjęty w wyniku głosowania- 17 głosów „za”.  
 
Wniosek Zarządu Powiatu w sprawie dodania do porządku obrad pkt. 8 e) „Rozpatrzenie 
projektu uchwały i podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Gminy 
Krobia” został przyjęty w wyniku głosowania- 17 głosów „za”.  
 
Wniosek Zarządu Powiatu w sprawie dodania do porządku obrad pkt. 8 f) „Rozpatrzenie 
projektu uchwały i podjęcie uchwały w sprawie pozbawienia dotychczasowej kategorii drogi 
powiatowej nr 4091P na rzecz Gminy Borek Wlkp.” został przyjęty w wyniku głosowania- 
16 głosów „za”, 0 głosów „przeciw” przy 1 głosie „wstrzymującym się”.  
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Wniosek Zarządu Powiatu w sprawie dodania do porządku obrad pkt. 8 g) „Rozpatrzenie 
projektu uchwały i podjęcie uchwały w sprawie z wyrażenia zgody na zbycie w drodze 
darowizny na rzecz Gminy Borek Wlkp. nieruchomości położonej w Studziennie” został 

przyjęty w wyniku głosowania- 16 głosów „za”, 0 głosów „przeciw” przy 1 głosie 
„wstrzymującym się”. 
 

Porządek obrad wraz z przyjętymi zmianami został przyjęty w wyniku głosowania- 
17 głosów „za”.  

 

Porządek posiedzenia XXXIII sesji Rady Powiatu: 

1. Otwarcie i ustalenie quorum. 

2. Składanie i rozpatrywanie wniosków dotyczących porządku obrad.  

3. Przyjęcie protokołu z XXXII sesji Rady Powiatu 

4. Informacja Starosty o działalności Zarządu Powiatu Gostyńskiego w okresie międzysesyjnym. 

5. Pytania radnych dotyczące przedstawionej informacji i odpowiedzi Zarządu. 

6. Informacja Przewodniczącego Rady o złożonych interpelacjach i udzielonych 

na nie odpowiedziach. 

7. Zapytania radnych. 

8. Rozpatrzenie projektów uchwał oraz podjęcie uchwał w sprawach: 

a) przyjęcia Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych Powiatu Gostyńskiego na lata 

2009 – 2015, 

b) udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Rawickiego, 

c) udzielenia pomocy finansowej dla Gminy Borek Wlkp., 

d) udzielenia pomocy finansowej dla Gminy Gostyń, 

e) udzielenia pomocy finansowej dla Gminy Krobia, 

f)  pozbawienia dotychczasowej kategorii drogi powiatowej nr 4091P na rzecz Gminy Borek 

Wlkp., 

g)  wyrażenia zgody na zbycie w drodze darowizny na rzecz Gminy Borek Wlkp. 

nieruchomości położonej w Studziennie, 

h) zmian budżetu i w budżecie powiatu na 2009 r. 

9. Rozpatrzenie informacji z wykonania budżetu powiatu za I półrocze 2009 r.  

10. Informacja o realizacji zadań w zakresie rehabilitacji społecznej i zawodowej osób 

niepełnosprawnych oraz z działalności Powiatowego Zespołu do Spraw Orzekania 

o Stopniu Niepełnosprawności. 

11. Odpowiedzi na zapytania radnych. 
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12. Wnioski i oświadczenia radnych. 

13. Wolne głosy.  

14. Zakończenie.  

 

Ad. 3) 
 

Protokół Nr XXXII/09 z sesji Rady Powiatu Gostyńskiego z dnia 27 sierpnia 2009 r. został przyjęty 

w wyniku głosowania: 17 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”.  

W głosowaniu uczestniczyło 17 radnych.  

 

Ad.4) 

Przewodniczący Rady Pan Robert Marcinkowski poinformował, że informacje z posiedzenia 

Zarządu Powiatu z dnia 27 sierpnia oraz 9 września br. zostały radnym przekazane 

wraz z materiałami. 

 

Ad. 5) 

W punkcie „Pytania radnych dotyczące przedstawionej informacji i odpowiedzi Zarządu” 
radni zadali następujące pytania: 

Radny Pan Mirosław Waluś zwrócił się z pytaniem dotyczącym informacji z dnia 9 września 

2009 r. pkt. 8 f) o treści „Zarząd podjął uchwałę w sprawie opracowania 

materiałów planistycznych na rok budżetowy 2010 przez podległe jednostki 

organizacyjne oraz powiatowe inspekcje i straże”. Radny zapytał, jakie przyjęto 

wskaźniki cen towarów i usług, jaką zastosowano metodologię przy naliczaniu 

ewentualnych wpływów podatkowych i jaki zaplanowano wzrost płac. 

Radna Pani Kazimiera Puślednik zwróciła się z zapytaniami dotyczącymi następujących 

informacji: 
 ▪ Informacja z dnia 27 sierpnia br. pkt 2 c) – ,,Zarząd podjął uchwałę 

w sprawie podania do publicznej wiadomości wykazu nieruchomości rolnych 

przeznaczonych do wydzierżawienia”. Radna zapytała ilu było dotychczas 

dzierżawców ziemi, czy dzierżawca wywiązywał się z umowy oraz dlaczego 

nie przedłużono dzierżawy, tylko ogłoszono przetarg. 

 ▪ Informacja z dnia 9 września br. pkt 2 g) ,,Zarząd podjął uchwałę w sprawie 

ogłoszenia przetargu ustnego nieograniczonego na dzierżawę nieruchomości 

położonej w Chwałkowie”. Radna zapytała kiedy przetarg się odbędzie 

oraz czy dzierżawca, który dotychczas użytkował ziemię został poinformowany 

o możliwości przystąpienia do przetargu. 
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Radny Pan Jarosław Jędrkowiak zwrócił się z zapytaniami dotyczącymi następujących 

informacji: 
▪ Informacja z dnia 9 września br. pkt. 3 b) ,,Zarząd zapoznał się z informacją 

Naczelnika Wydziału Oświaty i Spraw Społecznych w sprawie likwidacji 

Miejskiego Klubu Sportowego „KANIA” Gostyń”. W punkcie tym omawiana jest 

procedura rozwiązania Stowarzyszenia ,,KANIA” Gostyń. Radny poprosił 

o bliższe wyjaśnienie zdań: ,,Ostatnim etapem będzie wyznaczenie likwidatora 

przez Sąd na wniosek Starosty, aby zlikwidował Stowarzyszenie zgodnie 

z przepisami ustawy o stowarzyszeniach oraz ustawy o Krajowym Rejestrze 

Sądowym. Ten tryb postępowania pozwoli na nieodpłatne przekazanie 

dokumentacji wyżej wspomnianego stowarzyszenia jak i dokumentacji 

Spółdzielni Pracy Transportowo – Warsztatowej „Mechanika” do Państwowego 

Zasobu Archiwalnego”. Zapytał na czym polega łączenie tych dwóch spraw. 

▪ Informacja z dnia 9 września br. pkt. 1c) oraz 1 d). W pierwszym punkcie jest 

mowa o tym, że „Zarząd rozpatrzył wniosek Dyrektora Powiatowego Urzędu 

Pracy w Gostyniu w sprawie adaptacji budynku gospodarczo- garażowego 

na archiwum. Zarząd postanowił zobowiązać Wydział Zarządzania i Inwestycji 

do przygotowania koncepcji zagospodarowania budynku na potrzeby archiwum 

dla jednostek powiatowych mających swoją siedzibę na ul. Poznańskiej 200 

w Gostyniu”. W pkt. 1 d) pisze, że ,,Zarząd rozpatrzył wniosek Naczelnika 

Wydziału Zarządzania i Inwestycji w sprawie podjęcia decyzji w sprawie zmiany 

systemu ogrzewania w budynku przy ul. Poznańskiej 200. W związku 

z pomysłem zmiany systemu ogrzewania z węglowego na biomasę w budynku 

w Gostyniu przy ul. Poznańskiej 200 firma „Piast Inwest” z siedzibą 

w Częstochowie przy ul. Garibaldiego 30 przygotowała wstępna koncepcję 

rozwiązania kotłowni na biomasę. Firma zaproponowała dwa warianty 

rozwiązania kotłowni.” Radny Jarosław Jędrkowiak zapytał 

czy w w/w informacjach chodzi o ten sam budynek. 

▪ Informacja z dnia 27 sierpnia br. pkt. 3 a) ,,Zarząd zapoznał się z informacją 

Naczelnika Wydziału Oświaty i Spraw Społecznych w sprawie wniosków 

o przyznanie nagrody Ministra Edukacji Narodowej i Wielkopolskiego Kuratora 

Oświaty dla dyrektorów szkół, dla których Powiat Gostyński jest organem 

prowadzącym”. Wydział Oświaty i Spraw Społecznych zaproponował wystąpić 

o nagrodę Wielkopolskiego Kuratora Oświaty dla następujących dyrektorów: 

1) Maciej Marcinkowski – dyrektor ZSZ w Gostyniu, 2) Krzysztof Rybka – 

dyrektor ZSOiZ w Pogorzeli. Wydział zaproponował wystąpić o nagrodę Ministra 

Edukacji Narodowej dla Lecha Bema – dyrektora ZSOiZ w Krobi za znakomite 
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osiągnięcia w obszarze zarządzania szkołą, uzyskiwania dobrych wyników 

egzaminów zewnętrznych oraz znaczącej działalności na poziomie regionalnym. 

Zarząd wyraził zgodę na wystąpienie z wnioskami o ww. nagrodę.” Radny 

zapytał, czy nagroda dla Pana Krzysztofa Rybki znajduje odzwierciedlenie 

w tym samym obszarze działalności, jaki został zastosowany dla Pana Lecha 

Bema. Wspomniał także, że w załączonych materiałach znajduję się 

sprawozdanie z wizytacji w ZSOiZ w Pogorzeli, w którym istnieje obszar 

wymagający poprawy, tj. wyniki osiągane przez uczniów w egzaminach 

zewnętrznych, a jest to jeden z kryteriów przyznania nagrody. Zapytał, czy one 

nie mają wpływu na przyznanie nagrody Ministra Edukacji Narodowej. 

Przewodniczący Rady Pan Robert Marcinkowski zwrócił uwagę, że w sprawozdaniu Zarządu 

mowa jest o nagrodzie Wielkopolskiego Kuratora Oświaty dla Pana Krzysztofa 

Rybki. W przypadku Dyrektora Lecha Bema Wydział Oświaty i Spraw 

Społecznych zaproponował wystąpić o nagrodę Ministra Edukacji Narodowej. 

Radny Henryk Sadzki poprosił o poszerzenie informacji z działalności Zarządu z dnia 9 września 

br. wymienionego już pkt. 1 d). Powiedział, że konkretnie chodzi o zmianę 

systemu ogrzewania na biomasę. Zapytał jaki rodzaj biomasy miałby być 

zastosowany i czego dotyczy wariant I i II.  

Skarbnik Pani Eleonora Gościniak odpowiadając na pytanie radnego Pana Mirosława Walusia 

poinformowała, że materiały planistyczne należało opracować przyjmując wskaźnik wzrostu 

wynagrodzeń i pochodnych od wynagrodzeń w stosunku do przewidywanego wykonania roku 

2009 w wysokości 3,2 %, natomiast pozostałe wydatki bieżące należy zaplanować na poziomie 

roku 2009. Dochody powiatu będą znane wówczas, gdy zawiadomi nas Ministerstwo. Jednostki 

powiatowe planują prognozowane dochody na przyszły rok.  

Starosta Pan Andrzej Pospieszyński odpowiadając na pytanie radnej Pani Kazimiery Puślednik, 

wyjaśnił, że po długim okresie przedłużania umowy dzierżawy rolnikowi, który użytkował grunty, 

postanowiono ustabilizować sytuację, ponieważ prawidłowa uprawa takich gruntów wymaga 

dłuższego okresu niż rok. Poza tym mogły się zmienić stawki na dzierżawę za grunty i przetarg je 

zweryfikuje. Rolnik, który użytkował ten grunt wie o planowanym ogłoszeniu przetargu, zostanie 

dodatkowo poinformowany o jego terminie i będzie mógł wziąć w nim udział. 

Odpowiadając na pytanie radnego Pana Jarosława Jędrkowiaka w sprawie rozwiązania Miejskiego 

Klubu Sportowego „KANIA” Gostyń wyjaśnił, że pracownicy Starostwa sami byli zdziwieni, 

gdy zostali zobowiązani do zabezpieczenia dokumentacji ,,KANI” Gostyń, ponieważ były one 

przechowywane w ich dotychczasowym biurze. W garażu klubu znaleziono również dokumenty 

Spółdzielni Pracy ,,Mechaniaka”. To w jaki sposób dokumenty tam trafiły, jest sprawą historyczną 

i trudną do wyjaśnienia. Urzędnicy Starostwa Powiatowego nie mają prawa tymi dokumentami 

zarządzać, przekazywać komukolwiek czy udostępniać osobom zainteresowanym. Dlatego 
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niezbędne jest przekazanie ich do Archiwum Państwowego. Są one odpowiednio zabezpieczone, 

większość z nich to historia pracy wielu ludzi, którzy są obecnie na emeryturach, albo osób, które 

wybierają się na nią i poszukują różnych dokumentów, żeby swoją historię zatrudnienia 

udokumentować. Oddanie do Archiwum Państwowego, łącznie z przejrzeniem dokumentów i ich 

zarejestrowaniem, to koszt kilkunastu tys. złotych.  

Nawiązując do pytania odnoszącego się do budynku na ul. Poznańskiej 200, Starosta wyjaśnił, 

że może on służyć różnym celom. Jeden z pomysłów jest związany z rozważaną możliwością 

zmiany systemu ogrzewania z węglowego na biomasę. Pomysł zrodził się dlatego, że corocznie 

Powiatowy Zarząd Dróg pozyskuje olbrzymią ilość trzcinek drewna, które mógłby zostać 

przeznaczone na ogrzewanie własnych biur. Dodatkowym argumentem jest to, że w budynku nie 

ma bezpośrednio przyłącza gazowego i doprowadzenie go z dość dużej odległości byłoby bardzo 

kosztowne. Trzecim powodem są działania ekologiczne, jest to jedno ze źródeł odnawialnych. 

Te trzy argumenty spowodowały, że pomyślano o tym, żeby zmienić zwykły piec węglowy na piec, 

który spala biomasę. To urządzenie wygląda w ten sposób, że znajduje się w kotłowni w budynku, 

natomiast podajnik i silos na trzcinki musiałby znajdować się na zewnątrz, ze względu na jego 

wielkość. Budynek gospodarczy składa się z dwóch części – garażu i pomieszczenia, które 

mogłoby być w przyszłości zagospodarowane na biuro. W takiej sytuacji można dwie funkcje 

pogodzić, jeżeli oczywiście będzie zgoda projektanta. Silos jest zbiornikiem zamkniętym z częścią, 

w której trzcinki bez użycia ognia ulegają osuszeniu oraz częścią, gdzie podziemnym bądź 

nadziemnym taśmociągiem są przekazywane do spalania do pieca. W tej chwili olbrzymia ilość 

krzewów i gałęzi jest rozdawana bądź sprzedawana na zewnątrz, a w przyszłości mogłyby służyć 

do ogrzewania biur jednostek powiatowych.  

Odnosząc się do pytania radnego Jarosława Jędrkowiaka związanego z przyznaniem nagrody 

Wielkopolskiego Kuratora Oświaty dla Krzysztofa Rybki - Dyrektora ZSOiZ w Pogorzeli stwierdził, 

że wszystkie kryteria są ze sobą powiązane. Szkoła ta powstała w tym samym czasie, co ZSOiZ 

w Krobi. Jest to nieduża placówka i jeżeli odzwierciedleniem jest poziom czy wyniki nauczania, 

to w ciągu 10 lat funkcjonowania szkoły nastąpiła poprawa wyników egzaminów maturalnych 

i innych egzaminów zewnętrznych. Pracę nauczycieli w tej szkole oceniamy jako bardzo dobrą, 

a statystyka wskazuje na to, że występuje sukcesywna poprawa wyników nauczania i poziomu 

zdawalności egzaminów w tej szkole. 

Radny Pan Jarosław Jędrkowiak wyjaśnił, że zadał to pytanie w trosce o Dyrektora Pana 

Krzysztofa Rybkę, ponieważ jest to nagroda przyznawana przez Kuratora. Nie chciałby, 

aby z powodu oceny szkoły, Kurator odmówił przyznania Dyrektorowi nagrody. 

Starosta Pan Andrzej Pospieszyński dodał, że przy każdej okazji promuje wszystkie szkoły, 

dlatego wyraził zdanie również na temat tej szkoły. 
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Radny Pan Jarosław Jędrkowiak powrócił do pytania dotyczącego nowego systemu ogrzewania 

w budynku na ul. Poznańskiej 200. Zapytał, czy ekonomicznie nowe ogrzewanie będzie opłacalne. 

Trzcinki są za darmo, jednakże należy zapewnić transport, który nie jest tani.  

Starosta Pan Andrzej Pospieszyński wyjaśnił, że jest to jedna z form utylizacji trzcinek, które 

należy i tak z drogi usunąć. Poinformował, że nie ma jeszcze ostatecznej kalkulacji. W Grabonogu 

okazało się, że przy zestawieniu z gazem, gdzie przyłącze gazowe było już doprowadzone 

do budynku, było to nieopłacalne. Tutaj sprawa dotyczyła także większego zużycia energii. 

W chwili obecnej mamy zlecone opracowanie samej koncepcji, audytu czyli zestawienia kosztów 

i proponowanych rozwiązań. Jeżeli się okaże, że piec, który jest produkowany w Austrii bądź 

w Niemczech, jest tak drogi jak do tej pory, to z pomysłu zrezygnujemy i pójdziemy tylko 

w kierunku zagospodarowania tego budynku na archiwum. Póki co będzie funkcjonował dalej piec 

węglowy. Starosta przypomniał również, że pozyskanie środków na termomodernizację 

w Grabonogu, było uwarunkowane też tym, że należało zamontować solary. Bez tego warunku nie 

otrzymalibyśmy takiej ilości punktów i nie byłoby możliwości realizacji tego zadania ze środków 

unijnych. Solary będą ogrzewały tylko wodę użytkową do gotowania, kąpieli i mycia, nie będą 

ogrzewały budynku. Mówiąc z kolei o ogrzewaniu, należy przeprowadzić zestawienie i kalkulację, 

czy bardziej opłacalny jest gaz, czy wyżej omówiona forma ogrzewania. Jednakże, gdy okaże się 

to równoważne, to dla celów edukacyjnych choć jedno takie urządzenie na terenie Powiatu 

Gostyńskiego powinno zostać zamontowane.  

Radny Pan Henryk Sadzki nawiązując do swojego pytania stwierdził, że Pan Starosta dużo już 

wyjaśnił, odpowiadając na pytanie radnego Pana Jarosława Jędrkowiaka. Dodał, że koncepcja 

będzie zwierała dwa warianty. Przewidziano ogrzewanie biomasą oraz analizę kosztów inwestycji 

i eksploatacji. Wiadomo, że biomasa będzie za darmo, ale obsługa i utrzymanie towarzyszących 

obiektów są kosztami. Inna sprawa jest przy ogrzewaniu gazowym, gdzie jest pełna regulacja, 

automatyzacja i nie ma innych kosztów pobocznych.  

Radna Pani Kazimiera Puślednik wracając do zadanego wcześniej pytania zapytała, 

czy nieprzedłużenie dzierżawy z dotychczasowym dzierżawcą, który 15 lat dzierżawił ziemię, 

wynika z nowej ustawy, czy jest to decyzja tylko Zarządu. Dotychczasowy użytkownik utrzymywał 

ziemię w wysokiej kulturze, wykonywał prace związane z drenażem na części tego gruntu. 

W związku z tym może czuć się odsunięty gdy, mimo możliwości uczestniczenia w przetargu, nie 

będzie mógł go wygrać choć przez 15 lat inwestował w tę ziemię. 

Starosta Pan Andrzej Pospieszyński odpowiedział, że jest to decyzja Zarządu. Głównym celem 

jest weryfikacji przez rynek dotychczasowych umów i stawek czynszów. 

Sekretarz Pan Leszek Maliński wyjaśnił, że przepisy ustawy o gospodarce nieruchomościami 

obligują Zarząd do zawarcia długoterminowej umowy dzierżawy w wyniku przetargu. 
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Ad.6) 

Informacja Przewodniczącego Rady o złożonych interpelacjach i udzielonych na nie 

odpowiedziach. 

Przewodniczący Rady Pan Robert Marcinkowski poinformował, że w okresie międzysesyjnym 

interpelacje nie wpłynęły. 

 
Ad.7) 
Zapytania radnych. 
Przewodniczący Rady Pan Robert Marcinkowski przypomniał, że zgodnie z § 54 ust. 1 Statutu 

Powiatu Gostyńskiego zapytania zgłasza się w celu uzyskania informacji o aktualnych problemach 

Powiatu. 

 

Radny Pan Jarosław Jędrkowiak zwrócił się z pytaniem do Pana Tomasz Nawrota, pracownika 

Domu Pomocy Społecznej w Chumiętkach. Zapytał jaka jest obecnie sytuacja w DPS 

oraz czy szefowa związków zawodowych wróciła już do pracy. Zapytał również o losy pracownicy 

kadr, która wzięła na siebie odpowiedzialność za niszczenie dokumentów w Domu Pomocy 

Społecznej. 

 

Ad.8 a) 

Projekt uchwały w sprawie przyjęcia Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych Powiatu 

Gostyńskiego na lata 2009-2015 przedstawił Starosta Pan Andrzej Pospieszyński.  

Pan Starosta poinformował, że opracowanie i realizacja powiatowej strategii rozwiązywania 

problemów społecznych, ze szczególnym uwzględnieniem programów pomocy społecznej, 

wspierania osób niepełnosprawnych i innych, których celem jest integracja osób i rodzin z grup 

szczególnego ryzyka – po konsultacji z właściwymi terytorialnie gminami, należy do zadań 

własnych powiatu na podstawie art. § 19 pkt 1 ustawy z dnia 12 marca 2004 r. o pomocy 

społecznej. Powiatowe Centrum Pomocy Rodzinie w Gostyniu przygotowało projekt strategii. 

W pracach nad jego przygotowaniem uczestniczyły gminne ośrodki pomocy społecznej, 

organizacje pozarządowe i inne jednostki organizacyjne prowadzące działalność w zakresie 

pomocy społecznej oraz radni Rady Powiatu Gostyńskiego. Do współpracy zaproszono również 

specjalistów z Ośrodka Kształcenia Służb Publicznych i Socjalnych Centrum AV w Częstochowie. 

W projekcie strategii rozwiązywania problemów społecznych uwzględniono dokumenty 

podkreślające konieczność zapewnienia dialogu i współpracy instytucji rządowych, 

samorządowych, organizacji pozarządowych oraz biznesu, a w szczególności: Strategię Rozwoju 

Kraju na lata 2007-2015, Narodowy Plan Rozwoju na lata 2007-2013, Narodową Strategię 

Spójności na lata 2007-2013, Program Operacyjny Kapitał Ludzki, Strategię Zrównoważonego 

Rozwoju Powiatu Gostyńskiego. W metodyce opracowania tego dokumentu przewidziano 
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zaangażowanie organizacji i środowisk lokalnych związanych z pomocą społeczną 

na najważniejszych etapach jej budowy, od diagnozy do wdrożenia i realizacji. W części 

diagnostycznej projektu strategii dokonano identyfikacji problemów społecznych powiatu. 

Wykonana diagnoza została oparta na wynikach badania materiałów źródłowych 

oraz sporządzonych specjalnie do tego celu ankiet i wywiadów. Podstawowym narzędziem 

badawczym, za pomocą którego dokonano identyfikacji głównych problemów społecznych 

powiatu, była ankieta rozesłana do osób reprezentujących instytucje lokalne, jak: szkoły, ośrodki 

zdrowia i kościół, a także do pracowników socjalnych oraz mieszkańców i radnych. 

Za najważniejsze problemy uznano: bezrobocie, niskie dochody mieszkańców oraz alkoholizm 

i inne uzależnienia. Wskazano również na bezradność w sprawach opiekuńczo-wychowawczych 

i przemocy w rodzinie oraz podkreślono zagrożenia wynikające ze spadku urodzeń, braku 

mieszkań socjalnych oraz narastającej agresji i chuligaństwa wśród młodzieży. Zwrócono także 

uwagę na potrzebę zwiększenia pomocy dla rodzin żyjących poniżej minimum socjalnego, 

dysfunkcyjnych, wielodzietnych, niepełnych, z krótkim stażem i niezaradnych wychowawczo. 

Stwierdzono, że główne działania związane z rozwiązywaniem problemów społecznych powinny 

koncentrować się na następujących grupach osób: rodziny i osoby dotknięte bezrobociem, osoby 

samotne, starsze i niepełnosprawne, dzieci z najuboższych rodzin, osoby nie radzące sobie 

z opieką i wychowaniem dzieci, zwłaszcza z rodzin niepełnych i wielodzietnych, rodziny 

wielodzietne. W projekcie strategii rozwiązywania problemów społecznych sformułowano 

następującą misję: „Powiat Gostyński wspiera rodziny oraz dąży do rozwoju lokalnej społeczności 

poprzez aktywizację grup zagrożonych marginalizacją przy współpracy z organizacjami 

pozarządowymi”. Wyznaczono trzy cele strategiczne:  

1. Zintegrowany system wsparcia rodziny ze szczególnym uwzględnieniem pozycji dzieci 

i młodzieży. 

2. Aktywizacja i integracja grup zagrożonych wykluczeniem społecznym. 

3. Rozwój aktywności obywatelskiej. 

Dla ww. celów strategicznych sformułowano 13 celów operacyjnych i 53 kierunki działań. Ustalono 

również jednostki odpowiedzialne za realizację celów i kierunków działań oraz ich partnerów, 

a także źródła finansowania i planowane efekty realizacji celów. Monitorowanie realizacji strategii 

będzie polegało na systematycznej ocenie wykonania kierunków działań oraz ich modyfikacji 

w zależności od zmiany uwarunkowań społecznych oraz przepisów prawnych. Do oceny efektów 

wdrażanych działań zaproponowano wykorzystanie wskaźników społecznych określonych 

w projekcie strategii. Stwierdzono, że skuteczność strategii będzie zależała od środków 

przeznaczanych przez samorząd terytorialny na realizację programów celowych, opracowanych 

zgodnie z przyjętymi kierunkami działań. Programy te powinny być realizowane w ustalonych 

okresach rocznych, dłuższych lub krótszych, w zależności od charakteru programu. Tym samym 

projekt uchwały należy uznać za uzasadniony. 
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Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie Pan Mirosław Sobkowiak zwrócił uwagę 

na następujące błędy pisarskie, które znalazły się w strategii: 

§ s.21 dział 2.1 akapit 4 jest: „Stolicą powiatu jest miasto Gostyń, przez który przechodzą główne 

szlaki komunikacyjne, m.in. droga krajowa nr 12, prowadząca z Dorohuska przez Puławy 

do Leszna i Głogowa.”, powinno być: „Stolicą powiatu jest miasto Gostyń, przez który 

przechodzą główne szlaki komunikacyjne, m.in. droga krajowa nr 12, prowadząca z Dorohuska 

przez Puławy, Leszno, Głogów do Łęknicy”. 

§ s. 75 Analiza SWOT część Kwestie dzieci, młodzieży i rodziny, Podczęść zagrożenia, tiret I 

jest: „zjawisko uzależnienia od pomocy społecznej, wyuczonej bezradności oraz dochodzi 

do rozpadu więzi społecznych i zaniku kontroli społecznej, a także do marginalizacji i alienacji 

grup i osób”, powinno być: „zjawisko uzależnienia od pomocy społecznej, prowadzące 

do wyuczonej bezradności oraz do rozpadu więzi społecznych i zaniku kontroli społecznej, 

a także do marginalizacji i alienacji grup i osób”. 

§ s. 77, Analiza SWOT część Kwestie osób bezdomnych, Podczęść Słabe strony, tiret2 jest: 

„brak oferty szkoleń z zakresu bezrobocia skierowanych do kadry”, powinno być „brak oferty 

szkoleń z zakresu bezdomności skierowanych do kadry”. 

Dyrektor Pan Sobkowiak poinformował, że Strategia Rozwiązywania Problemów Społecznych 

Powiatu Gostyńskiego na lata 2009-2015 zbudowana jest z części wstępnej, tj. części 

metodologicznej – opisu dokumentów, na których autorzy strategii wzorowali się i na których 

koncepcje zostały przyjęte. Są to dokumenty unijne, dokumenty krajowe, wojewódzkie, 

aż po Strategię Zrównoważonego Rozwoju Powiatu Gostyńskiego. Część druga obejmuje 

diagnozę problemów społecznych widzianą z różnych perspektyw, ponieważ opisane problemy 

pochodzą z ośrodków pomocy społecznej, ze strony gmin, powiatu, Powiatowego Centrum 

Pomocy Rodzinie, jak i innych służb powiatowych. Znajduje się w nim opis problemów, które 

napotyka w swojej pracy Poradnia Psychologiczno-Pedagogiczna, Policja, Powiatowy Urząd Pracy 

działający na naszym terenie. Część trzecia jest częścią programową, zawierająca misje, cele 

strategiczne, operacyjne i kierunki działań. Czwarta część przedstawia model powiatowej pomocy 

społecznej, który można zrealizować, gdy będzie taka potrzeba i odpowiednie środki. Z kolei, piąta 

część to przykładowe programy realizujące cele strategiczne. Główne problemy społeczne, które 

spotykane są na terenie Powiatu Gostyńskiego, w oparciu o dane ubiegłoroczne, to: ubóstwo 

(8 389 wniosków), bezrobocie (7.639 wniosków), bezradność w sprawach opiekuńczo-

wychowawczych (3.049 wniosków), długotrwała i ciężka choroba (2.951wniosków), 

niepełnosprawność (2.639 wniosków), potrzeba ochrony macierzyństwa (1.293 wnioski). 

Są to główne problemy widziane z perspektywy samorządów gminnych. Natomiast, głównymi 

problemami społecznymi w obszarze działania powiatowej pomocy społecznej są: niewydolność 

wychowawcza rodzin i konieczność zapewnienia opieki dzieciom z tych rodzin, 

niepełnosprawność, przemoc w rodzinie. Liczba osób korzystających z systemu pomocy 

 



 

 

12

społecznej w 2008 roku wyniosła ponad 12 tys., tj prawie 16% mieszkańców powiatu gostyńskiego, 

które było objęte różnymi formami pomocy społecznej, formami finansowymi jak i formami pomocy 

pozafinansowej. Część diagnostyczna stanowi bardzo rozbudowaną część Strategii, która kończy 

się opisem zasobów powiatu. Obecnie na terenie powiatu znajduje się 29 placówek pomocy 

społecznej w tym 27 prowadzonych przez samorządy- 18 przez Powiat Gostyński, - 9 przez gminy, 

2 prowadzone przez organizacje pozarządowe oraz 18 organizacji pozarządowych. Z tej informacji 

wynika, że potrzebna jest zmiana przełożenia działalności pomocy społecznej i zwiększenie 

aktywności przede wszystkim sektora pozarządowego, żeby odciążyć samorządy, a głównie 

samorząd powiatowy, który realizuje bardzo duże zadania. Proponowana misja w Strategii 

dla Powiatu Gostyńskiego ma następujące brzmienie: „Powiat Gostyński wspiera rodziny 

oraz dąży do rozwoju lokalnej społeczności poprzez aktywizację grup zagrożonych marginalizacją 

opartą o współpracę z organizacjami pozarządowymi.” Zostały przyjęte również trzy cele 

strategiczne, które wymienił już Starosta. Pierwszy to zintegrowany system wsparcia rodziny, 

ze szczególnym uwzględnieniem pozycji dzieci i młodzieży, do którego przyjęto 5 celów 

operacyjnych i kierunki działań. Drugi cel to aktywizacja i integracja grup zagrożonych 

wykluczeniem społecznym (przyjęto 6 celów operacyjnych i do każdego z tych celów wyznaczono 

kierunki działań) oraz trzeci cel- rozwój aktywności obywatelskiej (2 cele operacyjne są wskazane 

w Strategii). Każdy z tych celów strategicznych dodatkowo zawiera w swoim opisie informację 

o realizatorach celów, kierunkach działań, środkach finansowych i źródłach z których mogą 

pochodzić środki oraz opis partnerów, którzy mogą współpracować w wykonywaniu celów 

strategicznych, a także efekty ich realizacji. Ułożenie hierarchiczne najważniejszej części Strategii 

– części programowania przedstawia się według schematu: Misja → cele strategiczne → cele 

operacyjne → kierunki działań. Pan Mirosław Sobkowiak poinformował także, że obok 

proponowanych przykładowych projektów, które mogą być realizacją celów strategicznych, 

na terenie Powiatu Gostyńskiego realizowane są obecnie 3 programy, które spełniają wymogi 

związane z realizacją celów strategicznych. Tymi programami są:  

1. „Program działań na rzecz osób niepełnosprawnych w zakresie rehabilitacji społecznej, 

zawodowej i zatrudniania oraz przestrzegania praw osób niepełnosprawnych w powiecie 

gostyńskim w latach 2007 – 2015”. 

2. „Powiatowy program pomocy dziecku i rodzinie 2009 – 2015. System pomocy dziecku 

i rodzinie realizowany na terenie Powiatu Gostyńskiego”, 

3. Powiatowy program pomocowy „Zima” - adresowany do osób bezdomnych, pozostających bez 

schronienia; osób niedołężnych, niesamodzielnych, samotnych, wymagających pomocy 

i opieki.  
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Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych Pan Alfred Siama poinformował, że Komisja 

zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie (6 głosów ,,za”). Zaproponowano jednak pewne zmiany, 

które znalazły wyraz w następujących wnioskach: 

1. Str. 22 Komisja wnioskuje, aby w wyrażeniu „szkoły średnie” słowo „średnie” zamienić 

na „ponadgimnazjalne” oraz w ostatnim zdaniu w dziale „szkoły ponadgimnazjalne” wykreślić 

słowo „hotelarstwo” a dodać słowa „informatyka, logistyka, mechatronika”. Wniosek 

podyktowany jest faktem, że pojęcie szkoła średnia przestało funkcjonować, jest 

anachronizmem i zostało zastąpione pojęciem szkoły ponadgimnazjalne. Poza tym 

przykładowe kierunki kształcenia wyszczególnione w tym punkcie były nieaktualne, bowiem 

w szkołach ponadgimnazjalnych nie ma kierunku hotelarstwo, a w ostatnich latach pojawiły się 

trzy nowe kierunki, które proponujemy zapisać w tekście Strategii. 

2. Str. 73 Komisja wnioskuje, aby po wyrażeniu „samotne kobiety w ciąży i matki, które są 

w trudnej sytuacji życiowej” przed spójnikiem „oraz” dodać wyrażenie „rodziców samotnie 

wychowujących dzieci”. Chodzi o to, że nie tylko matki samotnie wychowują dzieci, a również 

ojcowie. Tym sposobem zapis będzie bardziej precyzyjny. 

3. Str. 74 Komisja wnioskuje, aby w dziale Zagrożenia po wyrażeniu „brak współpracy władz” 

wykreślić słowo „lokalnych” oraz spójnik „i”. 

4. Str. 74 Komisja wnioskuje, aby w dziale Słabe strony dopisać wyrażenie „brak współpracy 

władz lokalnych z partnerami społecznymi w ramach rozwiązywania problemów osób 

bezrobotnych i długotrwale bezrobotnych.” 

Wniosek 3 łączy się z wnioskiem 4. Tym samym jeden punkt w Strategii został rozbity na dwa 

punkty. W toku dyskusji Komisja doszła do wniosku, że brak współpracy z władzami regionalnymi 

jest zagrożeniem, natomiast brak współpracy z władzami lokalnymi jest słabą stroną. To wynika 

z fakty, że na poczynania władz lokalnych mamy wpływ i możemy w tym wypadku mówić o słabych 

stronach, natomiast na poczynania władz regionalnych, przez co należałoby rozumieć samorząd 

wojewódzki, już wpływu nie mamy, więc należałoby mówić w tym wypadku o zagrożeniu.  

 

Radny Pan Jarosław Jędrkowiak zwrócił uwagę na to, że dokument przedstawiony 

przez Dyrektora PCPR Pana Mirosława Sobkowiaka jest bardzo szeroki i zawiera bardzo dużo 

ciekawych informacji. Zaznaczył również, że problem jest bardzo ważny, z którym musimy sobie 

radzić w przyszłości. Tym samym wyraził pozytywną opinię na temat tego projektu, który ujmuje 

wszystkie aspekty życia społecznego, a kierunki które program pokazuje są istotne. Jedyną 

rzeczą, którą zauważył, omawianą również na Komisji, jest brak zdefiniowanego sława rodzina, 

choć program w dużej mierze jest przeznaczony dla rodziny. Jednakże w wyniku dyskusji ustalono, 

że zdefiniowanie słowa rodzina, przy ujęciu wszystkich jej aspektów, jeszcze nie miało miejsca. 

Można mówić o różnych rodzajach rodzin. Zatem, podkreślił raz jeszcze, że omówiany dokument 
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jest bardzo dobrze przygotowany i zapewne wniesie wiele dobrego w realnym przeniesieniu go 

w życie społeczne. 

Starosta Pan Andrzej Pospieszyński zaważył, że przyjęto bardzo dobrą formę opracowania 

dokumentu -przy jego opracowaniu zebrała się grupa dobrych, mądrych fachowców, którzy 

napisali coś, co nie jest dokumentem martwym. Często bowiem się tak zdarza, że pracując 

w danej dziedzinie tracimy wyrazistość obrazu. Wyraził podziękowania wszystkim, którzy brali 

udział w opracowaniu tego dokumentu. Wskazuje on na to, że jednak potrzeby są bardzo duże, 

czasami na co dzień nie odkryte, dopiero dyskusja czy inne formy wskazują co jeszcze musimy, 

co powinniśmy i co możemy zrobić dla ludzi potrzebujących pomocy. Dodał, iż działalność 

powiatowej pomocy społecznej, poprzez PCPR czy domy pomocy społecznej, od strony 

administracyjnej, pracy urzędników została w tej chwili oceniona przez Najwyższą Izbę Kontroli. 

Zakończyła się niedawno kontrola, która miała na początku ograniczać się tylko do sposobu 

przyjmowania mieszkańców do domów pomocy społecznej, jednak rozszerzyła się również na inne 

dziedziny. Mamy już protokół końcowy, który wskazuje, że funkcje wykonywane są dobrze, nie ma 

większych uwag. Wyraził jednak pogląd, że to nie wystarczy, ponieważ można bardzo dobrze 

wypełniać dokumenty, wysyłać różne sprawozdania i mieć wszystko uporządkowane, jednak 

najważniejsze jest powołanie do takiej pracy, chęć wysłuchiwania opinii zewnętrznej. Tylko 

na takiej podstawie można stworzyć dobry dokument, na podstawie którego można podejmować 

dobre działania. Każdy, kto się przyczynił do powstania tego dokumentu, jest jego autorem. 

Starosta wyraził nadzieję, że nie będzie to dokument martwy, a jego realizacja będzie 

kontrolowana przez osoby, które go stworzyły. 

Radny Pan Mirosław Waluś poinformował, że jak wynika z informacji Przewodniczącego Komisji 

Spraw Społecznych Pana Alfreda Siamy, na komisji powyższy dokument był bardzo dokładnie 

omówiony. Minusem jest to, że istnieje bardzo duża rozbieżność w kwestii danych statystycznych. 

Wyjaśnił, że dane statystyczne nie są adekwatne do rzeczywistości, ponieważ przykładowo dane 

o ludności powiatu oraz procentowo ujęte dane o poziomie wykształcenia pochodzą z 2002 roku. 

Stwierdził, iż rozumie to, że świeższych danych nie ma, ale rozbieżność między danymi z roku 

2002, a 2008 i 2009 jest bardzo duża. 

Radny Pan Mirosław Waluś poinformował także o swojej uwadze do uzasadnienia. Otóż,  

w końcowej jego części umieszczono zdanie w brzmieniu: ,,Stwierdzono, że skuteczność strategii 

będzie zależała od środków przeznaczanych przez samorząd terytorialny na realizację programów 

celowych, opracowanych zgodnie z przyjętymi kierunkami działań”. Natomiast w punkcie 

10 porządku posiedzenia sesji będzie mowa o realizacji zadań w zakresie rehabilitacji społecznej 

i zawodowej osób niepełnosprawnych. Pan Dyrektor PCPR w trakcie posiedzenia Komisji wyraźnie 

powiedział, że mały procent udzielonych dotacji  dla ludzi potrzebujących pomocy wynika przede 

wszystkim z bardzo dużego okrojenia dotacji przez budżet państwa i instytucje od samorządu 

niezależne. Radny Pan Mirosław Waluś stwierdził, iż wie, że uzasadnienie nie jest dokumentem, 

 



 

 

15

lecz jakby informacją, ale mimo wszystko zaproponował, żeby do zdania dodać: „Stwierdzono, 

że skuteczność strategii będzie zależała od środków przeznaczanych przez samorząd terytorialny 

oraz wywiązywaniu się budżetu państwa na realizację programów celowych opracowanych 

zgodnie z przyjętymi kierunkami działania.” 

Przewodniczący Rady Pan Robert Marcinkowski w kwestii technicznej wyjaśnił, że Radny 

zawnioskował o to, żeby dodać pewne sformułowanie do uzasadnienia. Poinformował, 

że wnioskodawcą projektu jest Zarząd Powiatu Gostyńskiego i to on przedstawia uzasadnienie. 

W związku z tym zapis ten nie może zostać poddany głosowaniu. 

 

Wnioski Komisji Spraw Społecznych zostały przyjęte w wyniku głosowania 17 głosów ,,za”, 
0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”. 
W głosowaniu wzięło udział 17 radnych. 
 
Uchwała Nr XXXIII/269/09 w sprawie przyjęcia Strategii Rozwiązywania Problemów 
Społecznych Powiatu Gostyńskiego na lata 2009 – 2015 została podjęta w wyniku 
głosowania- 17 głosów „za”. 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”. 
W głosowaniu wzięło udział 17 radnych. 
 
Ad. 8 b)  

Projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Rawickiego przedstawiła 

Skarbnik Pani Eleonora Gościniak.  

Poinformowała, że projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 

Rawickiemu dotyczy inwestycji: „Przebudowa drogi powiatowej Nr 4907 P Pępowo-Dłoń, odcinek 

od granicy powiatu do skrzyżowania z drogą krajową nr 36 w miejscowości Dłoń”. Inwestycja 

Powiatu Rawickiego będzie przedmiotem aplikacji o środki zewnętrzne, przewidziane w ramach 

Narodowego Programu Przebudowy Dróg Lokalnych w edycji na 2010 rok. Powiat Gostyński 

i Powiat Rawicki jednocześnie podejmują wysiłek przebudowy ciągu drogi nr 4907, choć każdy 

z samorządów w odniesieniu do odcinka którym zarządza. Zapewniona zostanie tym samym 

ciągłość odnowionej i przebudowanej drogi na całym jej odcinku, niezależnie od tego, 

że przedziela tę drogę granica powiatów. Ponadto, inwestycja pozwoli na sprawne i bezpieczne 

połączenie dróg krajowych: nr 12 (znajdującej się w granicach Powiatu Gostyńskiego) oraz nr 36 

(w granicach Powiatu Rawickiego). Współdziałanie samorządów lokalnych w zakresie realizacji 

inwestycji drogowych jest niezwykle istotne przy ocenie składanych wniosków o dofinansowanie. 

W tym przypadku pomoc finansowa odbywa się w ramach partnerstwa z Powiatem Rawickim, 

który udzieli adekwatnej pomocy finansowej Powiatowi Gostyńskiemu na realizację odcinka drogi 

Nr 4907 P znajdującej się w granicach Powiatu Gostyńskiego.  
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Przewodniczący Komisji Budżetu, Inwestycji i Rozwoju Gospodarczego Pan Henryk Sadzki 

poinformował, że Komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie (4 głosy ,,za”, 4 głosy 

,,wstrzymujące się”). Pan Sadzki wyraził nadzieję, że przedstawiciele Zarządu złożą wyjaśnienia 

dotyczące projektu uchwały. W związku z wywiązaną na Komisji dyskusją wynik głosowania nad 

projektem uchwały przedstawia się jak powyżej. 

 

Etatowy Członek Zarządu Pan Jerzy Ptak poinformował, że jest to drugie rozdanie w tzw. 

,,Narodowym Programie Przebudowy Dróg Lokalnych”, z którego pieniądze są przeznaczane 

na drogi powiatowe i gminne. W pierwszym rozdaniu 2 projekty zostały nagrodzone tj. ,,Stefa 

Czachorowo” oraz w późniejszym terminie wsparcie uzyskał również wniosek realizowany 

na terenie Gminy Borek Wlkp. W chwili obecnej całość drogi, na którą składamy wniosek, stanowi 

długość 7 km, natomiast w części Powiatu Gostyńskiego jest to 5,7 km bądź 5,8 km, a po stronie 

Powiatu Rawickiego ok. 1,5 km. Samorządy zarówno gminne, jak i powiatowe do drugiego 

rozdania mają więcej czasu na przygotowanie, czyli należy liczyć się z tym, że rywalizacja będzie 

jeszcze większa niż w pierwszym rozdaniu, w związku z tym praktycznie walka jest o każdy punkt. 

Jak już wspomniał na początku Pan Starosta w dalszej kolejności będą podejmowane uchwały 

o współpracy, w których jako partnerzy wystąpią nasze samorządy. Maksymalnie można uzyskać 

w partnerstwie 3 punkty. Uzyskuje się je w momencie, kiedy pomoc finansowa jest w wysokości 

ponad 20 % wkładu własnego i na takim poziomie jest to oszacowane. Dodał również, 

że w dzisiejszej przedpołudniowej sesji Rady Powiatu Rawickiego zapadła jednomyślnie uchwała 

o pomocy na rzecz Powiatu Gostyńskiego w tej samej wysokości jaką my proponujemy. 

Przewodniczący Rady Pan Robert Marcinkowski w nawiązaniu do wątpliwości, które pojawiły 

się na spotkaniu Komisji Budżetu, Inwestycji i Rozwoju Gospodarczego zadał pytanie, co się stanie 

w sytuacji, w której inwestorem po jednej stronie jest Powiat Gostyński a po drugiej Powiat Rawicki 

i gdy Powiat Gostyński otrzyma środki z Narodowego Programu Przebudowy Dróg Lokalnych, 

a Powiat Rawicki nie, albo gdy dojdzie do sytuacji odwrotnej.  

Starosta Pan Andrzej Pospieszyński wyjaśnił, że w takiej sytuacji, kiedy albo żaden, albo jeden 

z samorządów nie otrzyma pomocy, może zrealizować zadanie w mniejszym zakresie. Takie są 

kryteria i dlatego pieniędzmi należy się nawzajem obdarować. Zapis w budżecie po stronie 

dochodów i wydatków będzie, czyli środki nie do końca są wirtualne. Jeżeli dojdzie do tego, 

że zadanie uzyska odpowiednią ilość punktów i będzie realizowane, wówczas Skarbnicy Powiatów 

Gostyńskiego i Rawickiego podejmą działania zmierzające do przekazania sobie tych środków. 

Oczywiście można podjąć uchwałę, wycofać się z pomocy finansowej, jeżeli obydwie strony 

stwierdzą, że nie otrzymały żadnego dofinansowania i że ze względu na szczupłość budżetu nie 

będą realizować zadania. Dodał, że trzeba ponosić ryzyko i odpowiedzialność, jeżeli chce się 

uzyskiwać odpowiednie efekty i wygrywać konkursy.  
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Przewodniczący Rady Pan Robert Marcinkowski wyjaśnił, iż rozumie intencje i jak najbardziej je 

popiera. Natomiast zapytał, co Zarząd ma na myśli mówiąc, że zadanie może być wykonane 

w ograniczonym zakresie, czy to znaczy, że będzie krótszy odcinek drogi wyremontowany. 

W przypadku Powiatu Gostyńskiego proporcje udziału finansowego w wielkości inwestycji są 

trochę niekorzystne, ponieważ mamy cztery razy więcej samej drogi w porównaniu do 600 tys. zł, 

które są na każdy odcinek drogi. Czy w związku z tym będzie to gorszy standard wykonania drogi 

czy też krótszy odcinek. 

Starosta Pan Andrzej Pospieszyński poinformował, że większe zaufanie do nas ma Powiat 

Rawicki, niż my do Rawicza. WPI zakłada wykorzystanie 3 mln zł ze środków budżetu, 3 mln zł ze 

schetynówki i określony udział gminy Pępowo. Taki montaż finansowy ulegnie zmianie, jeżeli 

środków nie otrzymamy. Wówczas remont podzielimy na etapy, które będziemy wykonywać 

w następnych latach i ponownie będziemy składać wnioski o kolejne środki finansowe w ramach 

schetynówki. Na pewno nie będzie takiej sytuacji, że będzie trzeba wydać 6 mln zł, ponieważ nie 

dostaliśmy schetynówki. Jeżeli pomoc otrzyma jedna i druga strona, to każda wyda środki 

finansowe na swoją drogę w swoim zakresie. W zaproponowanej sytuacji nikt nie traci, ani nikt nie 

zyskuje, obie strony zyskują tylko punkty w statystyce. Plusów jest sporo, a ryzyko niewielkie albo 

żadne, bowiem obie strony przekazują tą samą kwotę. Konstruując budżet na przyszły rok 

możemy wprowadzić korekty, jeżeli nie uda się pozyskać dofinansowania. 

Radny Pan Mirosław Waluś dodał, że na Komisji dyskutowano o tym, jak uniknąć takiej 

nieprzyjemnej sytuacji, że jeden inwestor otrzyma pomoc, a drugi jej nie otrzyma. Pytano o taka 

możliwość, aby wniosek składał jeden powiat i jeden powiat był inwestorem. Dodał jednak, 

że po wyjaśnieniach Pana Starosty rozumie, iż jest to w tej materii niemożliwe. Zapytał o sytuację, 

w której inwestorem będzie jeden z powiatów na podstawie porozumienia stron, czy będzie to 

wówczas traktowana jako pomoc i współudział innych samorządów. 

Pan Starosta Andrzej Pospieszyński odpowiedział, że dokładnie tak jest. Powiedział także, 

że Powiat Gostyński niczym nie ryzykuje, bo nawet gdybyśmy nie dostali schetynówki, to mówiąc 

ogólnie Powiat Rawicki daje nam 600 tys. zł. i my również dajemy 600 tys. zł. Inna byłaby sytuacja, 

gdyby kwoty były różne, ale dlatego, że mimo tego, że Powiat Rawicki remontuje dużo mniejszy 

odcinek, kwoty są równe, żeby nie było ryzyka, że któryś z samorządów się wycofa. Kryteria są tak 

ustalone, że należy tak sformułować wniosek i porozumieć się z partnerami, żeby otrzymać jak 

największą ilość punktów.  

Etatowy Członek Zarządu Pan Jerzy Ptak wyjaśnił również, że cały projekt składa się z oceny 

trzech kryteriów. Jedno z kryterium to spójności z drogami wojewódzkimi, drugim kryterium 

jest partnerstwo, trzecim kryterium jest kryterium bezpieczeństwa. W pierwszym rozdaniu tego 

projektu za wszystkie kryteria można było uzyskać po 10 punktów. W chwili obecnej za spójność 

z drogami wojewódzkimi jest 10 punktów, za partnerstwo 5 punktów, a za bezpieczeństwo 

15 punktów. W pierwszym rozdaniu schetynówki punktowane było tylko partnerstwo finansowe, 
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w chwili obecnej skromne 5 punktów jest podzielone na dwa obszary. Jedynym jest kryterium 

wsparcia finansowego (od 0 do 3 punktów), a drugim (do 2 punktów) jest kryterium takie jakie 

skonstruowaliśmy z Powiatem Rawickim, czyli przeprowadzenie inwestycji na jednej kluczowej 

drodze. Sami o to zabiegaliśmy, wspólnie z przedstawicielami Powiatu Rawickiego u Dyrektora 

Rozwoju Regionalnego w Urzędzie Wojewódzkim w Poznaniu i myślę, że takie zabiegi odniosą 

skutek. 

 

Uchwała Nr XXXIII/270/09 w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Rawickiego 
została podjęta w wyniku głosowania- 16 głosów „za, 0 głosów „przeciw”, 1 głos 
„wstrzymujący się”. 
W głosowaniu wzięło udział 17 radnych. 

 

Przewodniczący Rady Pan Robert Marcinkowski ogłosił przerwę w obradach, podczas 
której na posiedzeniu zebrała się Komisja Budżetu, Inwestycji i Rozwoju Gospodarczego. 

Obrady wznowiono o godz. 15:00. 
 

Ad. 8 c) 

Projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dl Gminy Borek Wlkp. przedstawiła Pani 

Skarbnik Eleonora Gościniak. 

Poinformowała, że projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Borek Wlkp. 

dotyczy przebudowy drogi gminnej. Przedmiotowa inwestycja związana jest z realizacją zadania 

pn. „Budowa jezdni, chodnika i kanału deszczowego w ul. Mickiewicza oraz ciągu pieszo – 

jezdnego i kanału deszczowego w ul. Asnyka w Borku Wielkopolskim – etap II. Budowa jezdni 

i chodnika w ulicy Mickiewicza oraz ciągu pieszo jezdnego w ulicy Asnyka w Borku Wlkp. Gmina 

zamierza ubiegać się o dofinansowanie w ramach programu pod nazwą „Narodowy Program 

Przebudowy Dróg Lokalnych 2008 -2011”. Współdziałanie samorządów lokalnych w zakresie 

realizacji inwestycji drogowych jest niezwykle istotne przy ocenie składanych wniosków 

o dofinansowanie. Środki finansowe niezbędne do udzielenia pomocy nie powiększą planowanych 

wydatków budżetowych w roku 2009. 

 
Przewodniczący Komisji Budżetu, Inwestycji i Rozwoju Gospodarczego Pan Henryk Sadzki 

poinformował, że Komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie (6 głosów ,,za”, na 9 członków 

Komisji 6 było obecnych). 

 

W dyskusji głosu nie zabrano.  
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Uchwała Nr XXXIII/271/09 w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Gminy Borek Wlkp. 
została podjęta w wyniku głosowania- 17 głosów „za”. 0 głosów „przeciw”, 0 głosów 
„wstrzymujący się”. 
W głosowaniu wzięło udział 17 radnych. 

 

Ad. 8 d) 

Projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Gminy Gostyń przestawiała Pani 

Skarbnik Eleonora Gościniak. 

Poinformowała, że projekt uchwały dotyczy udzielenia pomocy finansowej Gminie Gostyń 

na przebudowę drogi gminnej. Przedmiotowa inwestycja związana jest z realizacją zadania pn. 

„Przebudowa ulicy Nad Kanią”. Gmina zamierza ubiegać się o dofinansowanie w ramach 

programu pod nazwą „Narodowy Program Przebudowy Dróg Lokalnych 2008 -2011”. 

Współdziałanie samorządów lokalnych w zakresie realizacji inwestycji drogowych jest niezwykle 

istotne przy ocenie składanych wniosków o dofinansowanie. Środki finansowe niezbędne 

do udzielenia pomocy nie powiększą planowanych wydatków budżetowych w roku 2009. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu, Inwestycji i Rozwoju Gospodarczego Pan Henryk Sadzki 

poinformował, że Komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie (8 głosów ,,za”). 

 

W dyskusji głosu nie zabrano.  

 
Uchwała Nr XXXIII/272/09 w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Gminy Gostyń 
została podjęta w wyniku głosowania- 17 głosów „za”. 0 głosów „przeciw”, 0 głosów 
„wstrzymujący się”. 
W głosowaniu wzięło udział 17 radnych. 

 

Ad. 8 e) 

Projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Gminy Krobia przestawiała Pani 

Skarbnik Eleonora Gościniak. 

Poinformowała, że projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Krobia 

dotyczy przebudowy drogi gminnej. Przedmiotowa inwestycja związana jest z realizacją zadania 

pn. „Przebudowa i remont ul. Ponieckiej w ciągu drogi gminnej nr 754539 P w miejscowości 

Pudliszki”. Gmina zamierza ubiegać się o dofinansowanie w ramach programu pod nazwą 

„Narodowy Program Przebudowy Dróg Lokalnych 2008 -2011”. Współdziałanie samorządów 

lokalnych w zakresie realizacji inwestycji drogowych jest niezwykle istotne przy ocenie składanych 

wniosków o dofinansowanie. Środki finansowe niezbędne do udzielenia pomocy nie powiększą 

planowanych wydatków budżetowych w roku 2009. 
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Przewodniczący Komisji Budżetu, Inwestycji i Rozwoju Gospodarczego Pan Henryk Sadzki 

poinformował, że Komisja w dniu dzisiejszym zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie (w wyniku 

głosowania 8 głosów ,,za”). 

 

W dyskusji głosu nie zabrano.  

 
Uchwała Nr XXXIII/273/09 w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Gminy Krobia 
została podjęta w wyniku głosowania- 17 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów 
„wstrzymujący się”. 

W głosowaniu wzięło udział 17 radnych. 

 

Ad. 8 f) 

Projekt uchwały w sprawie pozbawienia dotychczasowej kategorii drogi powiatowej nr 4091P 

na rzecz Gminy Borek Wlkp. przedstawił Starosta Pan Andrzej Pospieszyński.  

 

Przewodniczący Komisji Budżetu, Inwestycji i Rozwoju Gospodarczego Pan Henryk Sadzki 

poinformował, że Komisja w dniu dzisiejszym zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie (w wyniku 

głosowania 8 głosów ,,za”). 

 

W dyskusji głosu nie zabrano.  

Uchwała Nr XXXIII/274/09 w sprawie pozbawienia dotychczasowej kategorii drogi 
powiatowej nr 4091P na rzecz Gminy Borek Wlkp. została podjęta w wyniku głosowania- 
17 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujący się”. 
W głosowaniu wzięło udział 17 radnych. 

 

Ad. 8 g) 

Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie w drodze darowizny na rzecz Gminy Borek 

Wlkp. nieruchomości położonej w Studziennie przedstawił Starosta Pan Andrzej Pospieszyński. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu, Inwestycji i Rozwoju Gospodarczego Pan Henryk Sadzki 

poinformował, że Komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie (w wyniku głosowania 

8 głosów ,,za). 

 

W dyskusji głosu nie zabrano.  
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Uchwała Nr XXXIII/275/09 w sprawie wyrażenia zgody na zbycie w drodze darowizny 
na rzecz Gminy Borek Wlkp. nieruchomości położonej w Studziennie została podjęta 
w wyniku głosowania- 17 głosów „za”. 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujący się”. 
W głosowaniu wzięło udział 17 radnych. 

 

Ad. 8 h) 

Projekt uchwały w sprawie zmian budżetu i w budżecie powiatu na 2009 r. przedstawiła Pani 

Skarbnik Eleonora Gościniak. 

Poinformowała, że Zarząd na posiedzeniu w dniu 9 września 2009 roku przyjął projekt uchwały 

Rady Powiatu Gostyńskiego w sprawie zmian w budżecie powiatu na 2009 rok.  

I. Zmiany w planie wydatków. Zmniejszenie planu wydatków z inwestycji w PZD o kwotę 116.605 zł 

§ 6050 a zwiększenie wydatków na remonty dróg o kwotę 22.369 zł § 4270 oraz zwiększenie 

wydatków na zimowe otrzymanie dróg o kwotę 94.236 zł § 4300. 

II. W związku ze zmianami w zadaniach inwestycyjnych dokonuje się zmian w załącznikach 

wydatków inwestycyjnych 

1. W załączniku Nr 2 Limity wydatków na Wieloletni Program Inwestycyjny Powiatu Gostyńskiego 

na lata 2009-2011:   

1) zwiększa się : 

- zadanie pn.: „Przebudowa drogi 4907 P Pępowo – Dłoń” o kwotę 438 zł, 

- zadanie pn.: „Budowa ścieżki rowerowej r. 4803 P wieś Gębice” o kwotę 10.181 zł, 

2) zmniejsza się: 

- zadanie pn.: „Budowa drogi 4093 P Grabonóg-Piaski” o kwotę 986 zł, 

- zadanie pn.: „Przebudowa drogi 4932 P Krobia Stara Domachowo” o kwotę 2.892 zł, 

- zadanie pn. „Budowa chodnika dr. 4927 P wieś Bruczków” o kwotę 45.021 zł, 

- zadanie pn. „Budowa chodnika dr. 4922 P wieś Ziółkowo” o kwotę 2.100 zł, 

- zadanie pn. „Budowa chodnika dr. 4929 P wieś Zalesie” o kwotę 122 zł, 

- zadanie pn. „Budowa chodnika dr. 4945 P wieś Jawory” o kwotę 30.626 zł, 

- zadanie pn. „Budowa chodnika dr. 4803 P Krobia ul. Kobylińska” o kwotę 31.465 zł, 

- zadanie pn. „Budowa chodnika dr. 4908 P wieś Bielawy Pogorzelskie” o kwotę 267zł, 

3) zmienia się nazwę zadania pn.: „Przebudowa drogi 4941 P wieś Chumiętki” na zadanie 

pn.: „Przebudowa drogi 4941 P ul. Mickiewicza w Krobi” oraz zwiększa się zadanie 

o kwotę 31.465 zł. 

2. W załączniku Nr 3 „Wykaz inwestycji jednostek budżetowych finansowanych z budżetu 

powiatu” zmniejsza się zadanie pn.: „Budowa parkingu przy ul. Starogostyńskiej” o kwotę 

45.210 zł. 
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Zarząd na posiedzeniu w dniu 24 września 2009 roku przyjął autopoprawkę do projektu uchwały 

Rady Powiatu Gostyńskiego w sprawie zmian w budżecie powiatu na 2009 rok. Zmiany w planie 

dochodów dotyczą: 

1. Zmniejszenia planu dochodów o kwotę 2.000 zł z tyt. zmniejszenia planu dotacji celowej – 

dz. 750 rozdz. 75045 § 2120, 

2. Zmniejszenia planu dochodów o kwotę 50.000 zł z tyt. zmniejszenia planu dotacji celowej – 

dz. 710 rozdz. 71014 § 2110 

II. Zmiany w planie wydatków dotyczą: 

1. Zmniejszenia planu wydatków o kwotę 50.000 zł w starostwie na opracowania geodezyjne 

i kartograficzne – dz. 710 rozdz. 71014 § 4300. 

2. Zmniejszenia planu wydatków o kwotę 2.000 zł w starostwie na pobór wojskowy – dz. 750 

rozdz. 75045 § 4280. 

3. Przeniesienia wydatków pomiędzy paragrafami w: PINB w Gostyniu, ZSR w Grabonogu 

i Starostwie  

III. Dokonuje się zmian w załączniku „Plan przychodów i wydatków Powiatowego Funduszu 

Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu, Inwestycji i Rozwoju Gospodarczego Pan Henryk Sadzki 

poinformował, że Komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie (5 głosów ,,za”, 3 głosy 

,,wstrzymujące się” - 8 obecnych członków Komisji). 

 

Pan Starosta Andrzej Pospieszyński poinformował, że przeniesienie z rezerwy celowej 

na pozyskiwanie środków, dotyczy sytuacji, w której podpisana umowa z firmą przygotowującą 

wniosek właściwy o środki na szpital była tak skonstruowana, że zapłacimy dopiero wtedy, kiedy 

uzyskamy środki. W chwili obecnej wiemy, że otrzymamy dofinansowanie, realizujemy je i dlatego 

przenosimy środki z rezerwy celowej, ponieważ gdyby nie udało się pozyskać dofinansowania, 

to byśmy tych środków nie wypłacili. Tak konstruujemy umowy, że wniosek dopiero w całości jest 

zapłacony, jeżeli jest skuteczny. Jeżeli jest nieskuteczny to nie dostaje tej drugiej części kwoty, 

tylko pierwszą, która stanowi koszty. To nie pierwsza taka umowa, dlatego dopiero teraz 

przenosimy z rezerwy i realizujemy tą umowę. 

 

Autopoprawka do uchwały w sprawie zmian budżetu i w budżecie powiatu na 2009 rok 
została przyjęta w wyniku głosowania – 17 głosów ,,za” 0 głosów „przeciw”, 0 głosów 
„wstrzymujący się”. 
W głosowaniu wzięło udział 17 radnych. 
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Uchwała Nr XXXIII/276/09 w sprawie zmian w budżecie powiatu na 2009 rok została podjęta 
w wyniku głosowania- 17 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujący się”. 
W głosowaniu wzięło udział 17 radnych. 

 

Ad. 9) 

Informację z wykonania budżetu powiatu za I półrocze 2009 r. przedstawiła Skarbnik Powiatu 

Pani Eleonora Gościniak. 

Poinformowała, że Zarząd Powiatu Gostyńskiego zgodnie z art. 198 ust. 1 ustawy z dnia 

30 czerwca 2005 roku o finansach publicznych przedstawia informację z wykonania budżetu 

za I półrocze 2008 roku, w zakresie i formie określonej w uchwale Rady Powiatu Gostyńskiego 

Nr XLV/344/06 z dnia 28 czerwca 2006 roku. Informacja zawiera ujęcie tabelaryczne wykonania 

dochodów i wydatków z procentowym wskaźnikiem wykonania budżetu w stosunku do planu 

na dzień 30.06.2008 r. wg działów, rozdziałów i paragrafów klasyfikacji budżetowej; ujecie 

tabelaryczne wykonania funduszy celowych; informację o stanie należności i zobowiązań w tym 

wymagalnych, informację o zrealizowanych przychodach i rozchodach; objaśnienia 

do zrealizowanych dochodów i wydatków oraz informację o realizacji inwestycji i przebiegu 

realizacji gospodarki pozabudżetowej. Rada Powiatu Gostyńskiego Uchwałą Nr XXIV/198/08 

z dnia 18 grudnia 2008 roku uchwaliła budżet na 2009 r.: po stronie planowanych dochodów 

w kwocie 60.088.112 zł, po stronie planowanych wydatków w kwocie 63.939.539 zł. Planowany 

deficyt wynosił 3.851.427 zł. Po dokonaniu zmian uchwałami dochody w I półroczu wzrosły 

do kwoty 62.473.670 zł, natomiast wydatki wzrosły do kwoty 68.179.140 zł, a deficyt wyniósł 

5.705.467 zł, wzrósł o kwotę 1.854.040 zł. Deficyt był spowodowany wzrostem wydatków na zakup 

tomografu do szpitala i rozdysponowania kwoty, którą pokryły wolne środki za lat ubiegłych 

w kwocie 1.373.000 zł. Wykonanie budżetu po stronie dochodów wynosiło 53,33 %, wykonanie 

wydatków 46,32 %. Za I półrocze nie było deficytu, a nadwyżka dochodów nad wydatkami 

w kwocie 1.735.596,77 zł. Planowane przychody wynosiły 9.250.332, były to kredyty i pożyczki 

planowane do zaciągnięcia w kwocie 7.931.736 zł oraz wolne środki w kwocie 1.318.596 zł. 

Przychody wykonano z wolnych środków z lat ubiegłych w kwocie 1.658.712 zł. Zaciągnięty kredyt 

planowany na II półrocze, jest już zaciągnięty i podpisana jest umowa z Bankiem Pocztowym. 

W I półroczu podpisano także umowę o kredyt krótkoterminowy w rachunku bieżącym na kwotę 

2.000.000 zł, jego uruchomienie nastąpiło w miesiącu lipcu. Planowane rozchody wynosiły 

3.544.865 zł, były to spłaty rat kredytów i pożyczek i wykonane były w ciągu I półrocza w kwocie 

1.890.200 zł. Zadłużenie wynosiło w I półroczu 14.629.348 zł, co stanowiło 23,42 %, na koniec 

roku planowane jest w wysokości 20.861.975 zł, stanowi to na dzień dzisiejszy 32,45 % 

w stosunku do dochodów. Należności wynosiły 5.661.903,89 zł, składały się na nie środki 

na rachunkach bankowych wszystkich jednostek, gotówka, należności wymagalne i pozostałe 

należności, (w tym składki na ubezpieczenia i podatek). Dotacje były wykonane w wysokości 
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50,36 %. W I półroczu nie przekazano dotacji na schetynówkę 763.800 zł na Strumiany – Borek 

Wlkp., ale kwota wpłynęła w miesiącu lipcu. Natomiast na projekt w Grabonogu planowana jest 

kwota 462.952 zł na budowę pawilonu, co będzie wykonane pod koniec roku. Subwencję 

wykonano 59,64 %, udział w podatku dochodowym od osób fizycznych 40,35 %, udział w podatku 

od osób prawnych 82,18 % oraz dochody własne ukształtowały się na wysokości 50,80 %. 

Wykonanie wydatków majątkowych wynosiło 32,34 %, wydatki inwestycyjne jednostek 

budżetowych 35,19 %, zakupów inwestycyjnych 25,26 %, wydatki na zakup i objęcie akcji, 

tj. wykup udziałów w Funduszu Poręczeń Kredytowych stanowiły kwotę 40.000, która została 

pokryta w 100 % w I półroczu. Dotacje na dofinansowanie kosztów realizacji inwestycji i zakupów 

inwestycyjnych wyniosły 7,96 %. Niski procent wynika z tego, że nie przekazaliśmy jeszcze dotacji 

do szpitala na zakup tomografu. Pomoc finansowa udzielona między jednostkami samorządu 

terytorialnego  wyniosła 32,47 %. Rezerwa na I półrocze wynosiła 128.718 zł, w lipcu została 

rozdysponowana i obecnie jest zmniejszona. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu, Inwestycji i Rozwoju Gospodarczego Pan Henryk Sadzki 

poinformował, że Komisja zaopiniowała informację z wykonania budżetu powiatu za I półrocze 

2009 r. pozytywnie (6 głosów ,,za”, 2 głosy ,,wstrzymujące się” - 8 obecnych członków Komisji). 

 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Pan Stanisław Zaremba poinformował, że na posiedzeniu 

w dniu 22 września br. Komisja rozpatrzyła Informację z wykonania budżetu powiatu za I półrocze 

2009 r. i w wyniku głosowania (5 głosów ,,za”, 0 głosów ,,przeciwnych”, 0 głosów ,,wstrzymujących 

się”) przyjęła informację. 

 

W dyskusji głosu nie zabrano. 

 

Informacja z wykonania budżetu powiatu za I półrocze 2009 r. została przyjęta w wyniku 
głosowania 15 głosów ,,za”, 0 głosów „przeciw” przy 2 głosach ,,wstrzymujących się”. 
W głosowaniu wzięło udział 17 radnych. 

 

Ad. 10) 

Informację o realizacji zadań w zakresie rehabilitacji społecznej i zawodowej osób 

niepełnosprawnych oraz z działalności Powiatowego Zespołu do Spraw Orzekania 

o Stopniu Niepełnosprawności przedstawił Dyrektor PCPR w Gostyniu Pan Mirosław Sobkowiak. 

 

Informacja stanowi załącznik do protokołu. 
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Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych Pan Alfred Siama poinformował, że Komisja 

przyjęła informację o realizacji zadań w zakresie rehabilitacji społecznej i zawodowej osób 

niepełnosprawnych oraz z działalności Powiatowego Zespołu do Spraw Orzekania 

o Stopniu Niepełnosprawności (6 głosów ,,za”). 

 

W dyskusji głosu nie zabrano. 
 
Informacja o realizacji zadań w zakresie rehabilitacji społecznej i zawodowej osób 
niepełnosprawnych oraz z działalności Powiatowego Zespołu do Spraw Orzekania 
o Stopniu Niepełnosprawności została przyjęta w wyniku głosowania - 17 głosów ,,za”, 
0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujący się”. 
W głosowaniu wzięło udział 17 radnych. 
 
Ad. 11) 
Kierownik Zespołu Domu Pomocy Społecznej w Chumiętkach Pan Tomasz Nawrot 

odpowiadając na zapytanie radnego Pana Jarosława Jędrkowiaka, wyjaśnił, że dotyczy ono 

sytuacji szeroko opisywanej oraz omawianej na Sesji Rady Powiatu Gostyńskiego odnośnie tego, 

że są zaburzone stosunki międzyludzkie w Domu Pomocy Społecznej w Chumiętkach. 

Poinformował, że w DPS Chumiętki podjął pracę 1 listopada 2008 roku. Z obserwacji wynikało, 

że kwestie te były jeszcze rozwiązywane, tzn. organy zwierzchnie, przedstawiciele Rady Powiatu, 

Zarządu Powiatu uczestniczyli w spotkaniach z pracownikami, celem wyjaśnienia i dogłębnego 

sprawdzenia zażyłości, które w DPS Chumiętki powstały. Natomiast w 2009 roku na podstawie 

odbytych dialogów i rozmów, a także na podstawie szkolenia przeprowadzonego przez firmę 

zewnętrzną, które dotyczyło relacji międzyludzkich, a także sposobów wychodzenia z konfliktów, 

odniosło oczekiwany i pozytywny efekt. Wyjaśnił, że na chwilę obecną może z pełną 

odpowiedzialnością stwierdzić, iż nieprawidłowości nie istnieją. Wszelkie możliwe mechanizmy  

i sposoby, żeby móc nawiązać dialog i rozwiązywać problemy wewnątrz zakładu i w danym 

momencie zostały stworzone. Dodał, że z racji tego, że w zakładzie przebywa 114 pensjonariuszy 

oraz ok. 60 pracowników, z czego kilkadziesiąt osób to pracownicy bezpośrednio związani 

z opieką, a wszystko to ma miejsce na ograniczonym terenie, jest rzeczą oczywistą, że konflikty 

na płaszczyźnie między grupami pracowniczymi oraz na płaszczyźnie w relacji między opiekunem, 

terapeutą a pensjonariuszem były, są i będą. Niewątpliwym osiągnięciem jest to, że możemy je 

na bieżąco korygować i rozwiązywać oraz nie doprowadzać do tego, żeby takie sytuacje się 

kumulowały, z dużą siłą wybuchały, a później przenosiły się na płaszczyznę medialną i Rady 

Powiatu, gdzie trudno czasami było znaleźć początek zaistniałego konfliktu. Stwierdził, że w swojej 

ocenie na podstawie obserwacji, byłby bardzo zdziwiony, gdyby powtórzyła się sytuacja, w której 

Rada Powiatu i Zarząd Powiatu musiałyby interweniować.  

 



 

 

26

Odpowiadając na drugie pytanie radnego Pana Jarosława Jędrkowiaka dotyczącego sytuacji Pani 

Marii Wojtkowiak, odpowiedział, że Dyrektor w jego obecności przeprowadził z Panią Marią 

Wojtkowiak rozmowę wyjaśniającą. Następnie Pani Maria udała się na kilkudniowe zwolnienie 

lekarskie, po czym przebywała w szpitalu, a później na zwolnieniu poszpitalnym. Po okresie 

5- 6 miesięcy zwróciła się do zakładu pracy o wydanie dokumentu potwierdzającego zdolność 

do pracy. Dokument taki otrzymała i od połowy września podjęła pracę ponownie. Charakter pracy 

się nie zmienił, zmieniło się miejsce pracy. Dawniej Pani Maria Wojtkowiak pracowała w systemie 

zmianowym, podczas dyżurów dziennych i nocnych. W tej chwili jest zatrudniona na pawilonie 

bez dyżurów nocnych. Sytuacja wynikała z tego, że ta pani przybyła do pracy w trakcie miesiąca, 

gdy grafik był już ustalony. Dyżurów nocnych nie będzie miała jeszcze w miesiącu październiku 

z tej przyczyny, że zamierza wykorzystać urlop, który się skumulował na skutek długotrwałego 

zwolnienia. Wyraził nadzieję, że wróci na dyżury nocne od miesiąca listopada. Po dwóch 

tygodniach pracy nie ma do niej żadnych zastrzeżeń. Kwestia pracy w innym miejscu jest bardziej 

złożona na skutek tego, że zmienia się pensjonariusz. W tej chwili do DPS-u przybywają w dużej 

mierze pensjonariusze schorowani, leżący. Do tej pory DPS w Chumiętkach był podzielony na trzy 

części, tzn. grupa, pawilon i blok. W dwóch pierwszych częściach przebywali pensjonariusze 

wymagający całodobowej lub zwiększonej opieki, natomiast na bloku przebywali pensjonariusze, 

którzy w mniejszym stopniu wymagali opieki, a w większym stopniu konsultacji lekarskich. 

Na przestrzeni tego roku można stwierdzić, że pensjonariusze, którzy będą do nas docierać, 

w zdecydowanej większości będą to osoby starsze, schorowane, które wymagać będą większej 

opieki. W związku z tym personel z bloku musi być rotowany na pozostałe oddziały, aby powstał 

jeden organizm, bez podziałów na bardziej lub mniej sprawnych pensjonariuszy. Odnośnie 

trzeciego pytania dotyczącego sytuacji byłej kadrowej stwierdził, że pani ta jest zatrudniona jak 

pracownik obsługi, natomiast na temat kwestii, która pojawiła się wokół tej pani nigdy nie 

rozmawiał z Dyrektorem i nie ma żadnych informacji w tej materii. 

Radny Pan Jarosław Jędrkowiak wyraził żal z powodu nieobecności pani prawnik na sali, która 

uczestniczyła w pierwszej części obrad sesji, ponieważ od jej opinii chciał uzależnić dalsze 

pytanie. Stwierdził, że Kierownik Zespołu Domu Pomocy Społecznej w Chumiętkach Pan Tomasz 

Nawrot wie o zaistniałej sytuacji bardzo dużo, jednak o najważniejszym dla niego pytaniu nie wie 

nic. Poinformował, że na kolejnej sesji zapewne zada jeszcze raz to pytanie. 

 

Ad. 12) 

W punkcie „Wnioski i oświadczenia radnych” głosu nie zabrano. 

 

 

Ad. 13) 

Wolne głosy.  
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Przewodniczący Rady Powiatu Pan Robert Marcinkowski odczytał pismo Burmistrza Kamienia 

Pomorskiego o treści: 

„W nocy z 12 na 13 kwietnia br. w Kamieniu Pomorskim wydarzyła się tragedia – spłonął budynek 

socjalny przy ul. Wolińskiej. W wyniku pożaru śmierć poniosły 23 osoby spośród 77 tam 

przebywających, 21 rannych trafiło do okolicznych szpitali. Obecnie ponad 50 uratowanych osób 

pozostaje bez stałego miejsca zamieszkania. Utrata dachu nad głową jest wielkim dramatem 

dla każdego, kto tego doświadczy. W takich momentach poszkodowani nie powinni być 

pozostawieni sami sobie. W tym miejscu chciałbym serdecznie podziękować władzom powiatowym 

z Panem Starostą na czele oraz całej społeczności Powiatu Gostyńskiego za przekazane wsparcie 

finansowe. Jest ono bez wątpienia wyrazem szczerej dobroci i chęci niesienia pomocy 

potrzebującym. Tak jak okazane dobro zawsze powraca, tak też i Wasze otwarte serca 

z pewnością zostaną wynagrodzone. Dziękując raz jeszcze, życzę wszystkim mieszkańcom 

Powiatu Gostyńskiego wszelkiej pomyślności oraz doświadczania na co dzień dobra od drugiego 

człowieka, takiego jakiego doznali od Was poszkodowani w pożarze.” 

Ponadto poinformował że w przypadku nie opróżniania skrzynek pocztowych przez radnych, 

będzie to czynione przez informatyków. Radni otrzymali zaproszenie na koncert z okazji 10- lecia 

Powiatu Gostyńskiego- Święta Góra, 4 października br. Prośba o potwierdzenie przybycia do dnia 

30 września br. do godz. 13:00 do Biura Rady. 

 

Radny Pan Alfred Siama poinformował, że mieszkańcy Bułakowa zobowiązali go do złożenia 

wniosku dotyczącego poszerzenia drogi. Wniosek adresowany jest do dwóch podmiotów: 

Starostwa Powiatowego w Gostyniu oraz do Powiatowego Zarządu Dróg. Treść wniosku jest 

następującą: Rada Sołecka w Bułakowie zwraca się z prośbą o wyremontowanie i poszerzenie 

odcinka drogi powiatowej w miejscowości Bułaków w kierunku miejscowości Kacza Górka, 

od szkoły do przepustu drogowego. Przy wyżej wymienionym odcinku Urząd Miast i Gminy 

w Pogorzeli wybudował w roku ubiegłym chodnik. Pragniemy poinformować, że jest to najbardziej 

niebezpieczny odcinek w naszej miejscowości. Skierowanie ciężkiego ruchu ciężarowego 

z Mokronosu, Małgowa i Kaczej Górki przez naszą wieś, poprzez postawienie w tych 

miejscowościach znaku zakazu ruchu ciężarowego dodatkowo wpływa na zagrożenie drogowe, 

w szczególności bezpieczeństwo pieszych, dzieci uczęszczających do szkoły w Bułakowie  

i oczekujących na autobusy szkolne. Z podobnym wnioskiem dotyczącym odcinka tej drogi 

zwracaliśmy się już dwukrotnie, dlatego prosimy kolejny raz o pozytywne rozpatrzenie naszego 

wniosku. Zgodnie z prośbą mieszkańców Bułakowa wnioski Radny Pan Alfred Siama przekazał 

na ręce Pana Starosty oraz Dyrektora Powiatowego Zarządu Dróg w Gostyniu. 

Radny Pan Alfred Siama poruszył jeszcze jedną kwestię, ale zaznaczył, że zmienia rolę społeczną. 

Ponownie zabrał głos jako przedstawiciel Zespołu Szkół Ogólnokształcących i Zawodowych  

w Pogorzeli, jako osoba pełniąca w tej szkole funkcję kierownika szkolenia praktycznego. Wyjaśnił, 
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że jego głos wiąże się z zapytaniem Radnego Pana Jarosława Jędrkowiaka do Pana Starosty 

Andrzeja Pospieszyńskiego w pierwszej części Sesji. Stwierdził, ze to pytanie mogło postawić 

ZSOiZ w Pogorzeli w negatywnym świetle z tego powodu, że Radny Pan Jarosław Jędrkowiak 

mówił o pewnych uchybieniach, które zostały wskazane w dokumencie powizytacyjnym. Pozwolił 

sobie zinterpretować ten dokument. Przede wszystkim chciał zwrócić uwagę, że obszarów 

wymagających poprawy jest tylko 8, natomiast obszarów wyróżniających się w pracy szkoły, jest 

aż 15. Ta dysproporcja świadczy o tym, że szkoła w Pogorzeli pracuje dobrze. Poza tym zauważył 

także, że niektóre z obszarów wymagających poprawy nie są nawet w najmniejszym stopniu 

uzależnione od pracowników szkoły, zarówno od dyrekcji, kierownictwa, jak i pozostałych 

pracowników szkoły. Przykładowo w pkt. 5 sprawozdania – Warunki klasowe, sali gimnastycznej 

i własnego boiska sportowego, wiadomym jest, że pracownicy szkoły nie mają na to żadnego 

wpływu. Jednakże i w tej materii zaczyna coś się dziać, bowiem w toku jest budowa 

wielofunkcyjnego boiska. Wyraził nadzieję, że szkoła doczeka się również murowanej sali 

gimnastycznej z prawdziwego zdarzenia. Radny Pan Jarosław Jędrkowiak zwrócił również uwagę 

na wyniki osiągane przez uczniów na egzaminach zewnętrznych. W tej kwestii Radny Pan Alfred 

Siama zwrócił uwagę na fakt, że we wszystkich typach szkół, podstawowych, gimnazjalnych, 

jak i ponadgimnazjalnych, wyniki są niezadowalające, co podkreśla się często w prasie, raportach 

ministerialnych czy dokumentach i analizach dokonywanych przez Okręgową Komisję 

Egzaminacyjną. Zatem zarzut, że wyniki wymagałyby poprawy, nie jest zarzutem przypisanym 

tylko i wyłącznie szkole w Pogorzeli, lecz jest zarzutem uniwersalnym, który dotyczy 

funkcjonowania wszystkich szkół w całej Polsce. Wyjaśnił, że nie jest upoważniony do tego, żeby 

zapoznać obecnych z wynikami egzaminów zewnętrznych, do których przystąpili uczniowie szkoły 

w Pogorzeli w sesji wiosenno-letniej 2009 r., ale poinformował, że wyniki egzaminu 

potwierdzającego kwalifikacje zawodowe, które analizował kilka dni temu, są budujące 

i optymistyczne. Wyjaśnił również, że spośród wszystkich zawodów, jakie są nauczane w ZSOiZ 

w Pogorzeli, tylko w jednym zawodzie wyniki są niższe od średniej krajowej. We wszystkich 

pozostałych zawodach wyniki są wyższe od średniej krajowej. Jeżeli Dyrekcja szkoły dałaby 

odpowiednie upoważnienie, to z chęcią mógłby wszystko przedstawić i udokumentować. Dodał, 

że również zdawalność egzaminu potwierdzającego kwalifikacje zawodowe w czerwcu 2008 r. 

wśród absolwentów szkoły zasadniczej wyniosła 100 %. Wszyscy absolwenci Zasadniczej Szkoły 

Zawodowej w Pogorzeli zdali egzamin potwierdzający kwalifikacje zawodowe, co jest dużym 

osiągnięciem, zważywszy na fakt, że w całym kraju zdawalność tego egzaminu wynosi ponad 

80 %. Wyjaśnił, że pozwolił sobie zabrać głos z tego powodu, że opinia publiczna mogłaby 

na podstawie dociekań, stworzyć negatywny wizerunek szkoły w Pogorzeli, a jest to szkoła 

ambitna i wiele robi, żeby się rozwijać. 
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Radny Pan Jarosław Jędrkowiak wyjaśnił, że nie taką miał intencję zadając pytanie. Przykro mu, 

że Radny Pan Alfred Siama tak je odebrał. Stwierdził, że jest ostatnią osobą, która negatywnie 

mówiłaby o gostyńskich szkołach i robiła z tego problem. Chodziło mu o to, że choć nie jest 

specjalistą od edukacji, analizując materiały, pojawiły się dwie informację: przedstawienie 

do nagrody Kuratora Dyrektora Szkoły w Pogorzeli, z jednoczesną oceną pracy szkoły, gdzie 

istnieją obszary do poprawienia. Radny nie twierdził, że one są złe i że są to zarzuty wobec szkoły, 

Jest kilka uwag, jak uchybienia w dokumentacji, które należy poprawić. Wyjaśnił, ze chodziło 

mu o to, żeby w kontekście przyznania nagrody i tego sprawozdania nie okazało się, że Kutator 

powoła się na te obszary i powie, że nie warto przyznawał nagrody Panu Dyrektorowi, a wiadomo, 

że nie otrzymanie nagrody wiąże się z przykrością. To było intencją zadanego pytania, 

a nie wskazywanie uchybień. 

Radny Pan Alfred Siama podkreślił, ze rozumie taką intencję. Zgodził się również z tym, 

że nie ma instytucji idealnej i na pewno jakieś błędy są popełniane, także w szkole w Pogorzeli. 

Jednakże te zarzuty w odniesieniu do zasług są tak nikłe, że nie powinny zaważyć na negatywnej 

ocenie szkoły. 

 
Ad. 14) 

Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Rady zamknął XXXIII sesję Rady Powiatu 

o godz. 16:00.  
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